
                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
 

REVISTA PRESEI 
 

 Curtea Constituţională dezbate, miercuri, sesizarea lui Iohannis privind Legea bugetului de stat pe 2019 
Curtea Constituţională va discuta, miercuri, sesizarea formulată de Klaus Iohannis, pe 22 februarie, privind 
neconstituţionalitate Legii bugetului de stat pe anul 2019. În ziua sesizării, şeful statului a spus că este acesta este 
„bugetul ruşinii naţionale, nerealist, supraevaluat şi întârziat”. 
Pe 22 februarie, preşedintele Iohannis a sesizat Curtea Constituţională privind Legea bugetului. Şeful statului 
argumentează în obiecţia de neconstituţionalitate că au fost încălcate atribuţiile şi rolul Consiliului Fiscal în 
procedura parlamentară a proiectului de buget, deoarece organismul trebuie să emită o opinie legată de toate 
amendamentele admise în dezbaterile Legislativului. 
De asemenea, Iohannis susţine că au fost încălcate prevederile constituţionale şi prin faptul că reprezentanţii 
Consiliului fiscal nu şi-au exprima opinia în legătură cu declaraţia de conformitate semnată de premier şi ministrul 
Finanţelor, care a fost prezentată Parlamentului El invocă şi adoptarea acestei legi cu încălcarea principiilor şi 
reglementărilor privind responsabilitatea fiscal-bugetară. 
„Similar încălcării prevederilor referitoare la opinia Consiliului Fiscal cu privire la amendamentele adoptate la 
Legea bugetului de stat, nici în acest caz, nu a fost respectată atribuţia Consiliului fiscal de a emite o opinie cu 
privire la declaraţia de conformitate semnată de prim-ministru şi ministrul finanţelor publice. O atare încălcare a 
dispoziţiilor art. 30 alin. (6) din Legea responsabilităţii fiscal-bugetare nr. 69/2010 conduce la o încălcare a art. 1 
alin. (5) din Constituţie, conform dezvoltării jurisprudenţiale a Curţii Constituţionale”, a motivat şeful statului. 
Iohannis mai spune că este încălcată Constituţia şi pentru că în fişa parcursului parlamentar al legii bugetului de 
stat nu există o declaraţie pe proprie răspundere semnată de prim-ministrul şi de ministrul de Finanţe care atestă 
corectitudinea şi integralitatea informaţiilor din strategia fiscal-bugetară şi conformitatea acesteia cu Legea 
responsabilităţii fiscal-bugetare. 
„Având în vedere faptul că derogarea realizată de la îndeplinirea obligaţiei vizează restrângerea obiectului său, iar 
în fişa parcursului legislativ al Legii bugetului de stat pe anul 2019 nu se regăseşte o astfel de declaraţie de 
răspundere, considerăm că adoptarea Legii bugetului de stat, fără îndeplinirea acestei obligaţii legale prevăzută la 
art. 29 alin. (4) din Legea nr. 69/2010, afectează stabilitatea normei, încălcând art. 1 alin. (5) din Constituţia 
României”, potrivit sursei citate. 
Preşedintele Iohannis a mai argumentat că Legea a fost adoptată cu încălcarea prevederilor Constituţiei care 
conform cărora „ca urmare a aderării, prevederile tratatelor constitutive ale Uniunii Europene, precum şi celelalte 
reglementări comunitare cu caracter obligatoriu au prioritate faţă de dispoziţiile contrare din legile interne, cu 
respectarea prevederilor actului de aderare”. 
Totodată, „raportul privind situaţia macroeconomică pe anul 2019 şi proiecţia acesteia pe anii 2020-2022 a fost 
depus de către Guvern, conform obligaţiei sale legale, însă acesta se fundamentează pe o situaţie 
macroeconomică care ignoră evoluţiile la nivelul economiei mondiale şi europene”. 
Astfel, Iohannis spune că „deşi acest document conţine prevederi descriptive, diferenţele faţă de previziunile 
Comisiei Europene nu sunt justificate, aspect ce este contrar obligaţiei prevăzute de art. 302 alin. (3) din Legea nr. 
500/2002 privind finanţele publice”. 
În ziua în care a sesizat Legea la CCR, Klaus Iohannis a afirmat că bugetul este unul nerealist, supraevaluat şi 
întârziat, catalogând PSD ca partid incompetent şi incapabil să conducă România. 
„Un lucru este clar: guvernarea PSD a eşuat. Bugetul ruşinii naţionale - asta este bugetul propus pentru 2019, 
Bugetul ruşinii naţionale. Este un buget nerealist, supraevaluat şi întârziat. Cu acest buget, PSD încearcă să 
acopere nereuşitele multiple din timpul guvernării de până acum. Ei l-au numit „Bugetul Investiţiei” şi asta este 
prima mare minciună din buget. Toată lumea s-a întrebat de ce a întârziat PSD bugetul trei luni de zile, fiindcă, în 
conformitate cu legea în vigoare, în 15 noiembrie trebuia prezentat în Parlament bugetul. Suntem la sfârşitul lui 
februarie. Păi, vă spun eu de ce au întârziat: ei nu vor să se realizeze investiţii, fiindcă nu au bani. De aceea au 
întârziat bugetul cu trei luni de zile”, a declarat Iohannis. 
În replică, preşedintele PSD Liviu Dragnea a declarat că preşedintele Klaus Iohannis şi liberalii sunt nişte ipocriţi, 
iar prin atacare a bugetului la CCR sunt afectaţi copiii ale căror alocaţii nu vor putea fi mărite de la 1 martie. 
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"Vreau să vorbesc puţin despre gestul iresponsabil al preşedintelui şi al PNL de a contesta bugetul la CCR. Este clar 
să şi el şi liberalii sunt nişte ipocriţi. Consecinţele sunt că nu se poat mări alocaţiile la copii. Pentru a îşi hrăni 
orgoliul face rău copiilor din România. Am auzit de la un liberal că OUG ar putea adopta. Nu se poate mări alocaţia 
pentru copii în condiţiile în care nu ai spaţiul bugetar creat. Prin acest atac, preşedintele vrea să amâne aceste 
măsuri, neinteresându-l ce e bun pentru România, ci ce e bun pentru campania electorală, călcând peste orice 
cadavre ca să îşi mai ia un mandat încă o dată", a declarat Liviu Dragnea. 
Camera Deputaţilor a adoptat, decizional, pe 15 februarie, bugetul de stat pentru 2019. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Dăncilă anunţă adoptarea proiectului de modificare a OUG 7 pe legile justiţiei, în pofida avizului negativ al 
CSM şi a protestelor din justiţie 
Premierul Viorica Dăncilă a anunţat, în debutul şedinţei de Guvern de marţi, adoptarea proiectului pentru 
modificarea OUG 7 pe legile justiţiei, în ciuda avizului consultativ negativ al CSM. 
„Aprobăm în şedinţa de astăzi (marţi – n.r.) soluţiile convenite cu reprezentanţii CSM şi ai asociaţiilor profesionale 
din domeniul juridic, în cadrul discuţiilor pe care le-am purtat săptămâna trecută. Noile prevederi reflectă 
propunerile magistraţilor cu privire la principiul separării carierelor judecătorilor şi procurorilor, delegarea 
procurorilor în funcţii de conducere şi la promovarea în funcţiile de conducere a parchetelor pentru care numirea 
se face de către preşedintele României, la propunerea ministrului Justiţiei. De asemenea, luăm măsuri şi pentru 
salarizarea corespunzătoare a specialiştilor IT care lucrează în sistemul judiciar. Începând că această lună toţi 
specialiştii IT care lucrează în justiţie vor benefica de aceleaşi drepturi salariale”, a declarat Viorica Dăncilă, la 
începutul şedinţei de marţi a Executivului. 
„După cum ştiţi acest act normativ a fost transmis Consiliului Superior al Magistraturii săptămâna trecută pentru 
consultare şi avizare. Aşa cum am spus, Guvernul României rămâne deschis dialogului constructiv pentru 
soluţionarea oricăror neclarităţi, astfel încât sistemul judiciar să funcţioneze corect, cu respectarea drepturilor şi 
libertăţilor cetăţenilor. În urma discuţiei pe care am avut-o am transpus în acest act normativ toate prevederile 
susţinute de cei care au participat la acea şedinţă. Domnule ministrul Toader, vă rog, să explicaţi în detaliu la 
finalul şedinţei de Guvern toate aceste reglementări”, a completat premierul. 
Plenul Consiliului Superior al Magistraturii a avizat negativ, marţi, proiectul de modificare a OUG 7/2019 pe legile 
justiţiei. Avizul Consiliului este unul consultativ. 
Reprezentanţii CSM au precizat că motivarea avizului negativ este dată în sensul menţinerii poziţiei consecvente a 
Consiliului, în acord cu hotărârea anterioară a Plenului şi cu propunerea anterioară a CSM, de abrogare a tuturor 
dispoziţiilor care exced propunerilor formulate de Consiliu. 
Procurorul general Augustin Lazăr a cerut, după şedinţa plenului CSM, din nou, abrogarea integrală a ordonanţei 
pe legile justiţiei. 
Ordonanţa de modificare, avizată negativ de plenul CSM, propune revenirea la forma anterioară a articolului 54 
din Legea 303/2004, respectiv ca procurorii de rang înalt să fie numiţi numai dintre procurori, nu şi dintre 
judecători aşa cum prevedea OUG 7. O altă schimbare asupra căreia se revine este cea referitoare la avizul 
consultativ dat în cazul procurorilor de rang înalt, care rămâne în atribuţia Secţiei de procurori din CSM, nu la 
plenul CSM, aşa cum era în ordonanţa iniţială de modificare a legilor justiţiei. 
De asemenea, noul proiect de act normativ propune abrogarea articolului 57, alineat 7, indice 1, care interzicea 
delegarea în funcţii de vârf de la nivelul parchetelor, respectiv : "Procurorii nu pot fi delegaţi în funcţiile de 
conducere din cadrul parchetelor pentru care numirea se face de Preşedintele României”. Prevederea a fost 
contestată dur de căte procurori, DNA transmiţând că două secţii din cadrul Direcţiei rămân, din această cauză, 
fără procurori-şefi. 
Ordonanţa de urgenţă nr. 7, care modifică legile justiţiei, a fost criticată atât de secţiile pentru procurori şi 
judecători din cadrul CSM, cât şi de asociaţiile de magistraţi, aceştia reproşând Guvernului că nu au avut timp să 
consulte actul normativ, în condiţiile în care proiectul a fost trimis la CSM cu doar o zi înainte de adoptare. De 
asemenea, au fost şi proteste în ţară împotriva OUG 7, iar Opoziţia a solicitat abrogarea actului normativ şi a 
anunţat că va sesiza Comisia de la Veneţia. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Guvernul a modificat Ordonanța 7. Magistrații sunt în continuare nemulțumiți și vor abrogarea întregii OUG 7 
Modificarea modificărilor în Guvern: cinci prevederi controversate din ordonanța care schimbă Legile Justiției au 
fost abrogate. De exemplu, a fost eliminată posibilitatea ca judecătorii să candideze la şefia marilor parchete. 
Magistraţii sunt însă în continuare nemulţumiţi şi cer abrogarea întregii Ordonanţe 7. 
Guvernul a adoptat ordonanța de modificare a Ordonanței 7, deși CSM dăduse aviz negativ. Ministrul Justiției 
Tudorel Toader a explicat că a abrogat cinci articole controversate. 
Tudorel Toader, ministrul Justiției: "Se revine la reglementarea anterioară ordonanței 7, în sensul că: procurori de 
rang înalt pot deveni numai procurorii, iar avizul consultativ va fi emis în continuare de către Secția de procurori 
din cadrul CSM-ului, și nu de către plenul CSM, cum se prevedea în Ordonanța 7". 
A fost abrogată și posibilitatea ca magistrații să fie sancționați pentru că nu respectă condiția de bună reputație. 
Guvernul a renunțat și la articolul care interzicea ca la șefia marilor parchete să fie șefi interimari. Magistrații sunt 
însă în continuare nemulțumiți și vor abrogarea întregii Ordonanțe 7. O altă prevedere controversată care rămâne 
în vigoare e cea potrivit căreia Secția de anchetare a magistraților nu mai dă socoteală procurorului general. 
Augustin Lazăr, procurorul general al României: "De ce deranjează pe magistrați această chestiune? Este foarte 
clar, îngrijorarea este determinată de incertitudinea cadrului legal în care lucrăm. 
În continuare, mai multe instanțe și parchete din țară protestează față de prevederile Ordonanței 7. De exemplu, 
procurorii de la DIICOT și Parchetul General fac grevă japoneză și poartă o banderolă albă pe braț. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Protestele fata de OUG 7 iau amploare: Studentii si profesorii de la Facultatea de Litere ies si ei in strada 
Scriitorul Andrei Cornea a anuntat, marti, ca profesorii si studentii Facultatii de Litere a Universitatii Bucuresti vor 
protesta joi fata de OUG 7, care modifica Legile Justitiei. 
Manifestatia va avea loc pe 7 martie, incepand cu ora 12:00. 
"Joi, ora 12, la intrarea Facultatii de Litere, profesori si studenti vom protesta contra abuzivei OUG 7 si ne vom 
arata solidari cu magistratii, in numele valorilor fundamentale pe care si UNiversitatea trebuie sa le apere. Va 
invitam sa ni va alaturati", a scris Andrei Cornea pe Facebook. 
De asemenea, el a atasat si mesajul decanului Facultatii de Litere, Emil Ionescu. Acesta din urma noteaza ca 
scopul este de a arata solidaritatea cu magistratii care in aceste zile protesteaza fata de OUG 7. 
Protestul va fi unul pasnic si va dura o ora, iar participantii vor purta banderole albe. 
Iata mesajul decanului fac. prof. Emil Ionescu: 
“Dragi colegi, 
Vrem sa ne aratam solidaritatea cu magistratii care in aceste zile protesteaza impotriva abuzurilor la adresa 
justitiei independente, promovate de OUG 7. In acest sens, ii chemam pe toti cei care au timp disponibil si gindesc 
ca noi sa ni se alature intr-un protest pasnic si nezgomotos, joi, 7 martie, ora 12,00, in fata intrarii Facultatii de 
Litere. Ne vom alinia in fata intrarii purtind pe brat o brasarda alba si vom ramine acolo timp de aproximativ o 
ora. Vom incerca sa tiparim si citeva lozinci. 
E bine sa fim cit mai multi. 
In numele grupului de initiativa, 
Emil Ionescu", se mai arata in postarea de pe reteaua sociala. 
DIICOT si magistrati din mai multe judete au protestat zilele acestea in urma adoptarii ordonantei de urgenta 
7/2019, care modifica Legile Justitiei. 
De asemenea, o parte din actorii Teatrului National Bucuresti a protestat, duminica seara, in fata institutiei, intre 
acestia numarandu-se Victor Rebengiuc, Mariana Mihut, Marius Manole si Mihai Calin, care au cerut demisia 
ministrului Justitiei, Tudorel Toader, si abrogarea OUG 7. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Judecătorii din Polonia sprijină protestul magistraților din România 
Asociația de magistrați IUSTITIA din Polonia a anunțat că sprijinul protestul judecătorilor și procurorilor români 
față de OUG 7/2019, despre care spune că a fost organizat „într-un interes legitim”. 
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„Asociația Judecătorilor IUSTITIA din Polonia își exprimă solidaritatea cu judecătorii români, care se opun 
modificărilor din sistemul judiciar românesc și care pun în pericol independența judiciară”, se arată într-un 
comunicat al asociației. 
„Protestul colegilor noștri români a fost organizat dintr-un interes legitim de apărare a cadrului legal judiciar. 
Recentele modificări legislative adoptate de către autorități reprezintă o amenințare iminentă la independența 
justiției și asupra drepturilor și libertăților civile. În consecință, sistemul judiciar din România este pe deplin 
îndreptățit să critice modificările care pun în pericol independența justiției”, mai transmit judecătorii polonezi. 
Magistrați din zeci de județe și București au protestat sau încă protestează față de OUG 7/2019, care modifică 
legile justiției. În semn de solidaritate, lor li s-au alăturat actorii Teatrului Naţional, care au protestat pe treptele 
instituţiei, înaintea reprezentaţiei de duminică seara. Printre ei s-au aflat Victor Rebengiuc, Mariana Mihuţ. Mihai 
Călin, Marius Manole. De asemenea, câteva mii de români au protestat duminică în toată țara față de aceste 
modificări. Totți aceștia au cerut abrogarea totală a ordonanței. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Reacții internaționale la Ordonanța 7. Grupul statelor împotriva corupției, GRECO, nu a fost consultat 
GRECO și MONEYVAL nu au fost consultate de autoritățile din România în ce privește adoptarea Ordonanței 7, 
care modifică legile justiției. 
Este anunțul făcut de DNA, care precizează că cele două organisme sunt îngrijorate în ceea ce privește legiferarea 
prin ordonanțe de urgență și consideră că Secția specială de anchetare a magistraților trebuie desființată. 
GRECO a transmis DNA că adoptarea Ordonanței 7 va fi luată în considerare la următorul raport de evaluare din 
iunie. 
În plus, Curtea de Apel Brașov a decis să sesizeze Curtea de Justiție a Uniunii Europene, pentru a se stabili dacă 
recomandările MCV sunt obligatorii pentru România. 
Magistrații vor să știe și dacă prevederile Cartei Drepturilor Fundamentale ale Uniunii Europene se opun înființării 
Secției pentru investigarea infracțiunilor din justiție. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Florin Iordache i-a cerut lui Toader OUG pe Codul Penal şi cel de Procedură Penală/ Răspunsul ministrului: 
Oportunitatea nu e a mea 
Florin Iordache l-a întrebat pe Tudorel Toader când o să adopte o OUG pentru punerea în acord a articolelor 
declarate neconstituţionale de CCR în Codul Penal şi din cel de Procedură Penală şi i-a cerut explicaţii în privinţa 
transformării Secţiei de anchetare a magistraţilor în direcţie. 
„Noi avem o decizie de cel puţin două luni de zile că cel puţin articolele declarate constituţionale, trecute de filtrul 
Curţii Constituţionale, privind şi Codul penal şi Codul de procedură penală şi avem acum cel puţin două decizii ale 
CCR, probabil, că mâine va veni şi cea care vizează protocoalele, avem decizia care vizează conflictul cu 
completele de cinci, aveţi obligaţia, domnule ministru, să ne spuneţi astăzi şi acum când veţi da această 
ordonanţă cu articolele declarate constituţionale? Pentru că aţi văzut, pe logica din Parlament, pe dezbaterea şi 
modul în care preşedintele şi colegii din opoziţie pe care pot să-i înţeleg că încearcă să tergiverseze. Cred că 
anumite clarificări trebuie făcute şi trebuie făcute aici în Parlament pentru că, sincer, domnule ministru, am 
înţeles că tot ce aţi făcut dumneavoastră a fost bine şi ce e rău e în Parlament. Eu aş spune: nu. Ceea ce s-a făcut 
bine aici s-a făcut prin consultare. Luaţi exemplul doamnei prim-ministru Viorica Dăncilă, prin consultare putem 
avea legi mai bune", a declarat Florin Iordache la dezbaterea moţiunii simple împotriva ministrului Justiţiei, 
Tudorel Toader. 
„Domnule ministru, vă rog în numele PSD să ne răspundeţi la câteva întrebări: Aţi făcut afirmaţiile că această 
Secţie trebuie transformată în direcţie. Care sunt argumentele pentru transformare? Cred că 3000 şi ceva de 
dosare pe care magistraţii le-au avut, cred că acesta e foarte important. Această secţie care se va transforma în 
direcţie, a fost cerută de magistraţi, pentru a lua presiunea pe care DNA o făcea asupra judecătorilor”, a spus 
Iordache. 
Despre OUG 7 în domeniul Justiţiei, social-democratul a spus că sunt chestiuni criticabile. 
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„OUG 7, sunt chestiuni care o fi criticate, este vorba de articolul 57, cel care vizează separarea carierelor. Cred că 
separarea carierelor este un lucru pe care noi l-am câştigat în Parlament. În urma dezbaterilor, aţi venit şi ne-aţi 
prezentat un proiect şi apoi aţi trimis-o tot timpul pe doamna secretar Mariana Moţ. Pot să înţeleg protestul pe 
care judecătorii l-au avut când aţi venit cu art 54, cel care viza posibilitatea unui fost judecător să fie şi procuror 
general. O să ne trezim, domnule ministru, dacă nu clarificaţi, cum este cazul DNA, să nu avem şef de secţie. Ca o 
recomandare, noi am câştigat în Parlament pentru că am reuşit să aşezăm la aceeaşi masă. Înainte de a dat lecţii 
la televizor. Pentru că, vorbesc de colegii din PSD, am luat voturi să fim la putere să îndeplinim ce am promis”, a 
adăugat social-democratul. 
La final, Iordache a spus că partidul său nu va vota moţiunea, pentru că în PSD schimbarea miniştrilor se face prin 
remaniere sau demisie. 
„Stimaţi colegi, nu vă bazaţi pe noi pentru a trece această moţiune simple. În PSD sunt două chestiuni foarte clare: 
atunci când consideri că ai greşit, îţi dai demisia din funcţia de ministru sau există posibilitatea remanierii”, a 
adăugat Iordache. 
Tudorel Toader nu a răspuns când vor fi adoptate măsurile solicitate de PSD. 
Deputaţii au dezbătut, marţi, moţiunea simplă iniţiată de Opoziţie împotriva ministrului Justiţiei. Aceasta va fi 
votată în plenul de miercuri. Tudorel Toader a ajuns la dezbaterea din plen imediat după şedinţa de Guvern unde 
a OUG 7 a fost modificată. 
Guvernul a adoptat, marţi, proiectului pentru modificarea OUG 7 pe legile justiţiei, în ciuda avizului consultativ 
negativ al CSM. Ulterior, Tudorel Toader a anunţat că actul normativ conţine cinci modificări, între care se numără 
şi cele privind delegările în funcţiile de conducere ale parchetelor şi posibilitatea ca un judecător să candideze la 
şefia parchetelor. 
Toader, răspuns pentru Iordache privind OUG pe codurile penale:Oportunitatea nu e a mea, ca ministru 
Tudorel Toader i-a răspuns lui Florin Iordache, după dezbaterea moţiunii simple de marţi, şi a spus că nu ministrul 
Justiţiei decide cu privire la oportunitatea adoptării Ordonanţei pentru codurile penale, subliniind totodată că 
proiectul este deja redactat şi se află la Minister. 
„Proiectul de Ordonanţă pentru modificarea Codului penal în acord cu deciziile CCR şi transpunerea diretivei 
privind confiscarea extinsă a fost trimis în iulie pe 17 de la Guvern la Parlament. Între timp, proiectul de 
ordonanţă a fost actualizat, adică îmbunătăţit şi cu alte soluţii ce fuseseră neconstituţionale. (...) Eu ca ministru - 
împreună cu colegii mei de la direcţia de elaborare - redactăm proiectele. Şi le-am redactat, v-am spus. Dar 
momentul, oportunitatea promovării proiectului de ordonanţă sau de lege nu este în sarcina mea. (...) 
Oportunitatea nu e a mea ca ministru al Justiţiei”, a declarat Tudorel Toader, după dezbaterea moţiunii simple la 
adresa sa, din Camera Deputaţilor. 
Tudorel Toader a mai spus că proiectul a fost redactat şi se află la Ministerul Justiţiei. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Deputaţii votează miercuri moţiunea la adresa lui Toader. UDMR nu îl susţine pe ministrul Justiţiei 
Deputaţii vor vota miercuri, de la ora 12.00, moţiunea simplă la adresa lui Tudorel Toader, după ce aceasta a fost 
dezbătută în plenul de marţi. Kelemen Hunor a anunţat că UDMR îl va sancţiona pe ministrul Justiţiei la vot din 
cauza OUG pe legile Justiţiei, despre care a spus că „nu e una raţională”. 
„OUG pe justiţie nu e raţională şi iată dovadă au dat OUG, de aceea nu îl vom susţine pe domnul Toader de data 
aceasta. Colegii mei vor avea mâine dimineaţă o şedinţă de grup, dar nu îl vom susţine pe domul Toader în aceste 
condiţii. Sigur în moţiunea simplă sunt multe chestii cu care nu sunt de acord, dar în ceea ce priveşte OUG nu 
avem niciun argument raţional, nu se poate merge în acest hal în sistemul judiciar cu aceste modificări de la o zi 
de alta. Nu suntem de acord cu poziţia ministrului şi vom sancţiona prin vot”, a declarat liderul UDMR, Kelemen 
Hunor, marţi seară la TVR 1. 
Liderii PSD şi ALDE, Liviu Dragnea au anunţat că parlamentarii partidelor pe care le conduc nu vor susţine la vot 
moţiunea simplă pe Justiţiei. 
Deputaţii au dezbătut, marţi, moţiunea simplă iniţiată de Opoziţie împotriva ministrului Justiţiei. Tudorel Toader a 
ajuns la dezbaterea din plen imediat după şedinţa de Guvern unde a fost modificată OUG 7 pe legile justiţiei. 
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Executivul a adoptat, marţi, proiectului pentru modificarea OUG 7, în ciuda avizului consultativ negativ al CSM. 
Ulterior, Tudorel Toader a anunţat că actul normativ conţine cinci modificări, între care se numără şi cele privind 
delegările în funcţiile de conducere ale parchetelor şi posibilitatea ca un judecător să candideze la şefia 
parchetelor. 
În cadrul discuţiilor de marţi liberalii i-au reproşat lui Tudorel Toader modificarea legislaţiei în domeniul Justiţiei 
prin ordonane de urgenţă, precum şi înfiinţarea Secţiei pentru anchetarea magistraţilor. De asemenea, Opoziţia l-
a criticat pe ministrul Justiţiei pentru „campania” împotriva Laurei Codruţa Kovesi, care e în cursa pentru postul 
de şef al Parchetului European. 
În replică, Toader a spus că textul este o declaraţie politică şi că nu îşi asumă ce fac alţii în domeniul justiţiei. 
Toader a mai spus că mare parte din activitatea derulată în justiţie este pozitivă, iar la dezbatere vorbeşte singur. 
Totodată, ministrul a menţionat şi raportul pe care l-a prezentat luni la Ministerul Justiţiei. „Nu dialoghez cu sala, 
vorbesc singur. Ştiu, m-am referit la purtătorul de cuvânt”, a afirmat Toader la dezbatere. 
El a adăugat că deşi i se cere să sprijine desfiinţarea Secţiei de anchetare a magistraţilor, el nu este parlamentar şi 
a îndemnat Opoziţia să ducă la capăt, dacă are, iniţiative în acest sens. 
În schimb, au fost nemulţumiri şi din arcul Puterii. Florin Iordache l-a întrebat pe Tudorel Toader când o să adopte 
o OUG pentru punerea în acord a articolelor declarate neconstituţionale de CCR în Codul Penal şi cel de Procedură 
Penală şi i-a cerut explicaţii în privinţa transformării Secţiei de anchetare a magistraţilor în direcţie. 
La final, social-democratul a spus că partidul său nu va vota moţiunea, pentru că în PSD schimbarea miniştrilor se 
face prin remaniere sau demisie. 
Cu toate acestea, Tudorel Toader nu a mai apucat să îi dea toate răspunsurile vicepreşedintelui Camerei 
Deputaţilor, fiindcă Florin Iordache i-a tăiat acestuia microfonul, transmiţându-i: „conferinţă de presă e afară”. 
La declaraţiile de presă Toader i-a dat replica lui Iordache, precizând că nu ministrul Justiţiei decide cu privire la 
oportunitatea adoptării Ordonanţei pentru Codurile penale. Ministrul Justiţiei a subliniat totodată că proiectul 
este deja redactat şi se află la minister. 
„Proiectul de Ordonanţă pentru modificarea Codului penal în acord cu deciziile CCR şi transpunerea diretivei 
privind confiscarea extinsă a fost trimis în iulie pe 17 de la Guvern la Parlament. Între timp, proiectul de 
ordonanţă a fost actualizat, adică îmbunătăţit şi cu alte soluţii ce fuseseră neconstituţionale. (...) Eu ca ministru - 
împreună cu colegii mei de la direcţia de elaborare - redactăm proiectele. Şi le-am redactat, v-am spus. Dar 
momentul, oportunitatea promovării proiectului de ordonanţă sau de lege nu este în sarcina mea. (...) 
Oportunitatea nu e a mea ca ministru al Justiţiei”, a declarat Tudorel Toader, după dezbaterea moţiunii simple la 
adresa sa, din Camera Deputaţilor. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Negocieri pe tema pilonului II de pensii. Companiile trebuie să investească mai mult 
Reprezentanţii companiilor care administrează fondurile din Pilonul II de pensii s-au întâlnit, marți, la Guvern, cu 
ministrul Finanţelor, Eugen Teodorovici şi cu Darius Vâcov, consilierul premierului. Discuții au avut și la Parlament 
cu liderul ALDE, Călin Popescu Tăriceanu.a convenit ca, până la o discuție viitoare, companiile să găsească 
modalităţi prin care să se implice mai mult în susţinerea economiei, prin investiţii. 
În schimb, autorităţile sunt dispuse să reducă din cerinţele de majorare a capitalului social. 
Călin Popescu Tăriceanu, liderul ALDE: Companiile care gestionează fondurile de pensii au reclamat acest lucru, că 
majorarea capitalului este nejustificată. Majorarea într-o măsură atât de mare. Probabil va trebui ceva diminuat. 
Care este câștigul pe care vreau să-l aibă, să spunem, Guvernul și România, o implicare mai mare a fondurilor de 
pensii în economie, prin investiții de care au spus că da, pot să le ia în considerare. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Opoziţia a sesizat CCR legat de ordonanţa de urgenţă privind reorganizarea activităţii ANAF 
Partidele de Opoziţia au sesizat, marţi, CCR cu privire la legea pentru modificarea OUG 74/2013 privind unele 
măsuri pentru îmbunătăţirea şi reorganizarea activităţii ANAF şi completarea unor acte normative. 
Semnatarii sesizării fac referile la două articole din Constituţie cel care spune „Nicio cheltuială bugetară nu poate 
fi aprobată fără stabilirea sursei de finanţare” şi prevederea care arată că „în cazul în care o iniţiativă legislativă 
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implică modificarea prevederilor bugetului de stat sau a bugetului asigurărilor sociale de stat, solicitarea 
informării (n.n. Guvernului) este obligatorie”. 
Prin urmare, din coroborarea celor două dispoziţii constituţionale, rezultă necesitatea ca orice iniţiativă legislativă 
cu implicaţii bugetare să fie dezbătută cu informarea prealabilă a Guvernului, care trebuie să se pronunţe asupra 
oportunităţii economice şi financiare a acesteia. 
„Adoptarea unei iniţiative legislative cu impact bugetar în lipsa unui punct de vedere al Guvernului şi, pe cale de 
consecinţă, fără stabilirea sursei de finanţare, poate duce la imposibilitatea aplicării actului normativ din lipsă de 
fonduri bugetare”, susţin parlamentarii Opoziţiei în textul sesizării formulate la CCR. 
De asemenea, reprezentanţii Opoziţiei argumentează că reglementările proiectului de lege pentru modificarea 
OUG 74/2013 privind reorganizarea activităţii ANAF conţine reglementări incomplete de natură să afecteze 
eficienţa actului normativ. 
În acest sens, Opoziţia aminteşte de modificările aduse articolului 10 din OUG nr. 74/2013, care reglementează 
înfiinţarea direcţiilor finanţelor publice judeţene, respectiv a municipiului Bucureşti, prin divizarea direcţiilor 
regionale ale finanţelor publice, fără însă a stabili reguli clare în privinţa modului în care urmează a fi repartizate 
atribuţiile şi personalul către direcţiile nou înfiinţate. 
Şi articolul 11 alin. (1) din OUG nr. 74/2013, stabileşte, în mod sumar, că „patrimoniul, arhiva, prevederile 
bugetare, execuţia bugetară şi orice alte bunuri” se preiau de către direcţiile finanţelor publice judeţene nou-
înfiinţate, fără a se prevedea vreun criteriu pe baza căruia acestea urmează a fi repartizate. 
Totodată, propunerea legislativă conţine o serie de paralelisme legislative, contrar art. 16 alin. (1) din Legea nr. 
24/2000 privind normele de tehnică legislativă pentru elaborarea actelor normative, care stabileşte că „În 
procesul de legiferare este interzisă instituirea aceloraşi reglementări în mai multe articole sau alineate din acelaşi 
act normativ (…)”, astfel: 
„ - potrivit art. I pct. 1, referitor la art. 10 alin. (1) din OUG nr. 74/2013, „În subordinea Agenţiei se înfiinţează 
direcţiile finanţelor publice judeţene, (…), instituţii publice cu personalitate juridică”, soluţie legislativă preluată şi 
la art. I pct. 1, referitor la art. 10 alin. (7), care prevede că „Direcţiile finanţelor publice judeţene, respectiv a 
municipiului Bucureşti, dobândesc personalitate juridică”; 
- la art. I pct. 1, dispoziţiile referitoare la art. 10 alin. (5) şi la art. 10 alin. (8) au acelaşi obiect, ambele stabilind că 
personalul direcţiilor regionale ale finanţelor publice se preia de către direcţiile finanţelor publice judeţene, 
respectiv a municipiului Bucureşti, în limita numărului de posturi aprobat”, potrivit sursei citate. 
Dispoziţiile care prevăd că „procedurile aflate în derulare la nivelul direcţiilor generale regionale ale finanţelor 
publice se continuă de Agenţie şi/sau de direcţiile judeţene ale finanţelor publice, respectiv a municipiului 
Bucureşti, după caz, conform competenţelor (…)”, fără a se identifica cu claritate care sunt procedurile avute în 
vedere de către legiuitor şi fără a stabili cu exactitate care dintre acestea urmează a fi continuate de către Agenţie 
şi care de către direcţiile judeţene. 
Partidele de Opoziţie vorbesc şi despre prevederile care stabilesc că „pentru litigiile aflate pe rolul instanţelor 
judecătoreşti, indiferent de faza de judecată, Agenţia şi/sau direcţiile judeţene ale finanţelor publice, respectiv a 
municipiului Bucureşti, după caz, se subrogă în toate drepturile şi obligaţiile aferente şi dobândesc calitatea 
procesuală a direcţiilor generale ale finanţelor publice din care s-au divizat”, fără a prevedea criterii minimale în 
funcţie de care să se poată stabili identitatea continuatorului direcţiei regionale a finanţelor publice aflată în 
litigiu. 
„Astfel, pe de o parte, textul nu permite delimitarea categoriilor de litigii în care calitatea de continuator ar urma 
să aparţină Agenţiei de cele în care această calitate ar reveni direcţiilor judeţene şi, pe de altă parte, nu sunt 
prevăzute criterii în funcţie de care să se stabilească direcţia judeţeană îndrituită să continue litigiul pendinte”, 
completează sursa menţionată. 
Sesizarea a fost semnată de 104 deputaţi ai partidelor PNL, USR, PMP şi Pro România. 
Camera Deputaţilor a adoptat, decizional, pe 27 februarie, legea pentru modificarea Ordonanţei de urgenţă a 
Guvernului nr.74/2013 privind unele măsuri pentru îmbunătăţirea şi reorganizarea activităţii Agenţiei Naţionale 
de Administrare Fiscală, precum şi pentru modificarea şi completarea unor acte normative. 
(Sursa: Mediafax) 
 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 

 Preşedintele Senatului a discutat cu reprezentanţii Vodafone despre impactul OUG 114 şi tehnologia 5G 
Călin Popescu Tăriceanu a avut, marţi, o întâlnire la Parlament cu reprezentanţii Vodafone, cu care a vorbit despre 
implicaţiile prevederilor OUG 114 asupra comunicaţiilor de date şi asupra pieţei telefoniei. Discuţii au vizat şi 
tehnologia 5G. 
„Am avut o întâlnire cu Vodafone cu care am avut discuţii asupra prevederile OUG 114 şi implicaţiile pe care le are 
în piaţa de telefonie şi la comunicaţii de date. În România urmează să trecem la tehnologia 5G. Aprecierile 
specialiştilor în domeniu arată că România beneficiază de o infrastructură bine pusă la punct în 4G. Există clar 
intenţia operatorilor de telefonie şi voi primi şi eu şi Guvernul un document din partea lor care să rezume 
problemele pe care le au şi vor face referire şi la concursul pentru acordarea licenţelor 5G în acest an”, a afirmat 
Călin Popescu Tăriceanu, marţi, la Parlament. 
Tot marţi preşedintele Senatului a avut o întrevedere şi cu reprezentanţii acţionarilor celor şapte companii de 
administrare a fondurilor de pensii private obligatorii din România. Ulterior, acesta a declarat că i-a asigurat pe 
aceştia că nu poate fi vorba despre desfiinţarea Pilonului II de pensii, însă măsurile din OUG 114 în acest domeniu 
au fost necesare. 
Despre tehnologia 5G, ministrul Comunicaţiilor Alexandru Petrescu a declarat, într-un interviu pentru MEDIAFAX, 
că intenţia este de a exista licitaţia pentru 5G la sfârşitul anului 2019, iar neînţelegerile cu unii jucători pe piaţă cu 
privire la OUG 114 pot fi rezolvate prin negocieri: „nu e arhitectură fiscală perfectă”. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Guvernul adoptă un proiect prin care perioada stagiului de practică în Executiv este considerată vechime în 
muncă 
Guvernul a adoptat, marţi, o ordonanţă de urgenţă care completează Legea internshipului, astfel încât Programul 
Oficial de Internship al Guvernului României va fi organizat în continuare de SGG, iar perioada stagiului de practică 
va fi considerată vechime în muncă, a anunţat, marţi, premierul. 
„Avem o veste bună pentru tinerii care doresc să dobândească experienţă în administraţia publică centrală şi să se 
familiarizeze cu modul de lucru din Guvern şi din ministere. Programul de intership oficial al Guvernului va 
continua şi în acest an, cu a şaptea ediţie. Spre deosebire de anii precedenţi, începând cu acest an perioada 
stagiului de practică va fi considerată vechime în muncă. Avem pe ordinea de zi un act normative, care ne va 
permite desfăşurarea în bune condiţii a acestui program şi în stagiul care se va desfăşura în această vară. Am 
prevăzut, în bugetul Secretariatului General al Guvernului, banii necesari pentru desfăsurarea programului, 
inclusiv pentru indemnizaţiile ce vor fi acordate stagiarilor. De acest program au beneficiat până în prezent 980 de 
tineri, iar experienţa ediţiilor anterioare a arătat că este extrem de apreciat de studenţi şi de tinerii absolvenţi. 
Sunt convinsă că toţi vor beneficia de experienţa pe care au dobândit-o în cadrul acestui intership”, a anunţat 
Dăncilă la începutul şedinţei de Guvern. 
Ordonanţa de Urgenţă pentru completarea Legii nr. 176/2018 privind internshipul reglementează prevederile şi 
permite începerea celei de-a şaptea ediţie a Programului Oficial de Internship al Guvernului României. 
Potrivit OUG, în cele şase ediţii precedente ale Programului au fost înscrişi peste 900 de tineri. 
„ Începând cu anul 2013, Secretariatul General al Guvernului a finanţat Programul Oficial de Internship al 
Guvernului României, care a debutat cu 25 de tineri care au parcurs acest Program la nivelul structurilor din 
aparatul de lucru al Guvernului, fiind extins în următorii ani şi la nivelul ministerelor şi instituţiilor publice din 
cadrul administraţiei publice centrale, în calitate de organizaţii-gazdă, ajungându-se astfel, după şase ediţii ale 
Programului la un total de 975 de tineri care fac parte din reţeaua de alumni a Programului Oficial de Internship al 
Guvernului României”, se arată în ordonanţă. 
De asemenea, în OUG emisă de Guvern se arată necesitatea impunerii unor măsuri. 
„Având în vedere faptul că Programul de Guvernare 2017 – 2020 aprobat prin Hotărârea Parlamentului României 
nr. 53/2017 pentru acordarea încrederii Guvernului, la Secţiunea -Şanse reale pentru tineri-, face referire la -
Promovarea transformării internshipurilor în contracte de muncă permanente-, iar printre măsurile propuse se 
regăsesc şi programele de tip -Internship- prin care participanţilor le este oferită oportunitatea de a dobândi 
experienţă, prin desfăşurarea unei activităţi într-un mediu organizat şi de a se familiariza cu metodele de lucru ale 
unei organizaţii-gazdă (...) se impune adoptarea unor măsuri, în regim de urgenţă, pentru reglementarea 
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modalităţii de continuare a organizării acestui Program de către Secretariatul General al Guvernului, atât la nivelul 
aparatului de lucru al Guvernului, cât şi la nivelul ministerelor şi instituţiilor publice ale administraţiei publice 
centrale”, mai prevede actul normativ adoptat de Guvern. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Raport de adoptare pentru Statutul aleşilor locali. Ce ar putea păţi aceştia în cazul CONFLICTULUI DE INTERESE 
Comisiile pentru administraţie publică şi juridică ale Camerei au dat raport de admitere pentru modificarea 
Statutului aleşilor locali, în urma deciziei CCR. Conflictul de interese este sancţionează cu diminuarea 
indemnizaţiei cu 10% pentru maximum 6 luni, este o prevedere neschimbată de deputaţi. 
„Fapta aleşilor locali de a încălca legislaţia în materie privind conflictul de interese constituie abatere disciplinară 
şi se sancţionează cu diminuarea indemnizaţiei cu 10% pe o perioadă de maximum 6 luni”, prevede proiectul de 
lege. 
Deputaţii celor două comisii au adoptat un amendament care stabileşte că „aleşii locali au un interes personal 
într-o anumită problemă, dacă au posibilitatea să anticipeze că o decizie a autorităţii publice din care fac parte 
care ar putea prezenta un beneficiu sau un dezavantaj pentru sine sau pentru o persoană din anturajul lor”. 
 „Aleşii locali au un interes personal într-o anumită problemă, dacă au posibilitatea să anticipeze că o decizie a 
autorităţii publice din care fac parte care ar putea prezenta un beneficiu sau un dezavantaj pentru sine sau pentru: 
soţ, soţie, rude sau afini până la gradul al doilea inclusiv; b) orice persoană fizică sau juridică cu care au o relaţie 
de angajament, indiferent de natura acestuia; c) o societate comercială la care deţin calitatea de asociat unic, 
funcţia de administrator sau de la care obţin venituri; d) o altă autoritate din care fac parte; e) orice persoană 
fizică sau juridică, alta decât autoritatea din care fac parte, care a făcut o plată către aceştia sau a efectuat orice 
fel de cheltuieli ale acestora; f) o asociaţie sau fundaţie din care fac parte”, potrivit amendamentului adoptat de 
comisiile de specialitate ale Camerei Deputaţilor. 
Astfel, a fost eliminat sintagma declarată neconstituţională. 
„Aleşii locali au un interes personal într-o anumită problemă, dacă au posibilitatea să anticipeze că votul lor este 
decisiv în luarea unei decizii a autorităţii publice din care fac parte care ar putea prezenta un beneficiu sau un 
dezavantaj pentru sine (...)”, prevedea actul normativ, înaintea deciziei CCR. 
Deputaţii din Comisia pentru administraţie publică şi cei din Comisia juridică au dat raport comun de adoptare cu 
majoritate de voturi. 
Propunere legislativă pentru modificarea privind Statutul aleşilor locali a fost contestată la CCR de preşedintele 
Klaus Iohannis şi a fost întoarsă în Parlament pentru reexaminare. CCR a admis partial obiecţia preşedintelui Klaus 
Iohannis referitoare la modificarea Legii privind Statutul aleşilor locali, care argumentează că schimbările introduc 
noi sancţiuni pentru consilierii locali şi judeţeni, prevăzute în altă lege, cea referitoare la conflictul de interese. 
Proiectul de lege care modifică Legea privind Statutul aleşilor a fost întors în Parlament pentru ca articolele 
declarate neconstituţionale să fie puse în acord cu decizia CCR. 
Camera Deputaţilor este prima cameră sesizată în acest caz, Senatul fiind for decizional. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 OUG 9/2019 referitoare la majorarea alocațiilor pentru copii, raport favorabil în Comisia de muncă 
Comisia de muncă a Senatului a acordat, marţi, raport de admitere pentru OUG 9/2019, prin care alocaţiile de stat 
pentru copii vor fi majorate din luna următoare celei în care se adoptă bugetul de stat pe anul în curs. 
Majoritatea voturilor au fost 'pentru', doar cei doi senatori liberali din comisie s-au abţinut. Ei au fost nemulţumiţi 
că amendamentul lor, care prevedea ca alocaţiile copiilor să fie majorate începând cu 1 aprilie, a fost respins, 
potrivit Agerpres. 
"Ne-am abţinut. Suntem interesaţi de majorarea alocaţiilor copiilor, dar nu putem să nu vedem această 
tergiversare. (...) Cum putem fi de acord cu amânarea sine die a alocaţiilor. Putem ajunge şi în toamnă fără alocaţii 
mărite, pentru că semnalul pe care l-a dat PSD încă de la început este că e interesat să lucreze fără buget. (...) Ei 
au spus că vor plăti alocaţiile din credite bugetare (...) Banii nu se găsesc în buget. (...) Noi, liberalii, considerăm că 
e important pentru ţară plata alocaţiilor pentru copii, PSD consideră că e importantă plata subvenţiilor către 
partidele politice. Asta e diferenţa de abordare", a afirmat senatorul PNL Carmen Hărău. 
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Potrivit ordonanţei, alocaţia de stat pentru copii se stabileşte în cuantum de 300 lei pentru copii în vârsta de până 
la 2 ani sau de până la 3 ani în cazul copilului cu handicap, 150 lei pentru copiii cu vârsta cuprinsa între 2 şi 18 ani 
şi 300 lei pentru copiii cu vârsta între 3 şi 18 ani în cazul copilului cu handicap. 
"Faptul că PNL votează întotdeauna împotriva propriilor amendamente demonstrează încă o dată că nu sunt 
consecvenţi în deciziile pe care le iau şi fac, de fapt, un act de propagandă, acuzând PSD că ia măsuri populiste, că 
este împotriva investiţiilor, că bugetul nu este cuprinzător pentru a acorda pensii, salarii, măriri de alocaţii. Este o 
contradicţie de logică elementară care funcţionează în cazul PNL. (...) Noi am luat decizia de adopta această OUG 
pentru creşterea alocaţiilor având în vedere faptul că nu există sursă, pentru că bugetul era închis. Am luat decizia 
de a majora deficitul bugetar. Ordonanţa este aplicabilă în măsura în care se va adopta bugetul. (...) Preşedintele 
României, care citeşte destul de încet, are o problemă în ceea ce priveşte modul în care trebuie să gestioneze 
această chestiune, care este extrem de importantă, bugetul naţional. (...) Ordonanţa pe care am dat-o noi pentru 
a creşte alocaţiile va fi funcţională în măsura în care se va adopta bugetul", a spus preşedintele Comisiei de 
muncă, Ion Rotaru. 
Ordonanţa va intra în dezbaterea plenului Senatului. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Parteneriat strategic între Primăria Capitalei şi Banca Mondială 
Primarul general al Capitalei, Gabriela Firea, şi reprezentantul Băncii Mondiale pentru România şi Ungaria, 
Tatiana Proskuriakova, au semnat un memorandum de asistenţă tehnică între Municipiul Bucureşti şi Banca 
Mondială, se arată într-un comunicat al Municipalităţii. 
Potrivit sursei citate, sprijinul Băncii Mondiale va fi îndreptat spre cinci domenii principale: elaborarea Strategiei 
Integrate de Dezvoltare Urbană (SIDU) a municipiului Bucureşti, planificarea şi gestionarea investiţiilor de capital; 
regenerarea urbană a centrului istoric al Bucureştiului; îmbunătăţirea funcţiilor şi a rezultatelor dezvoltării 
economice locale; identificarea mecanismelor durabile şi accelerate pentru îmbunătăţirea performanţei 
programului de reducere a riscului seismic al Bucureştiului; avansarea implementării Planului de Mobilitate 
Urbană Durabilă (PMUD) pentru zona Bucureşti-Ilfov. 
„Având în vedere experienţa vastă a Băncii Mondiale, atât la nivel naţional cât şi internaţional, şi având în vedere 
necesităţile Municipiului Bucureşti, consider că un astfel de parteneriat este de bun augur - atât pentru 
administraţia locală, cât şi pentru bucureşteni. Parteneriatul între cele două instituţii îşi propune să rezolve două 
probleme majore ale Bucureştiului. Pe de o parte, prin intermediul acestui acord, se va elabora prima strategie 
integrată de dezvoltare a Bucureştiului - capitala României fiind probabil singura capitală din UE care a funcţionat 
aproape 30 ani fără o strategie clară de dezvoltare. Pe de altă parte, se doreşte o accelerare a proiectelor şi 
programelor de investiţii din capitală. Conform estimărilor Băncii Mondiale, în perioada 2007-2015 Bucureştiul ar 
fi putut aloca aproximativ 750 milioane euro extra pentru investiţii de capital. Noi ne dorim nu numai să 
accelerăm ritmul investiţiilor, la adevăratul potenţial al Bucureştiului, ci şi să creştem calitatea şi eficienţa 
investiţiilor făcute, iar experienţa Băncii Mondiale ne va ajuta, considerăm noi, să atingem acest deziderat”, a 
declarat Gabriela Firea. 
Totodată, în cadrul întâlnirii primarul general a mai explicat că este important să aibă aproape în pregătirea 
viziunii strategice a oraşului o instituţie precum Banca Mondială. 
„De fapt, Banca Mondială se ocupă de pregătirea strategiei naţionale a Croaţiei şi noi speram să fie partenerii 
noştri în pregătirea strategiei integrate a Bucureştiului. O strategie solidă pentru Bucureşti şi o administraţie 
locală mai eficientă vor aduce beneficii nu numai pentru bucureşteni, ci pentru toată ţara. Consider că acest 
parteneriat cu Banca Mondială va fi important în găsirea unor soluţii la multitudinea de probleme cu care 
Bucureştiul şi Zona Metropolitană a Bucureştiului se confruntă. Dorim sa avem o infrastructură metropolitană la 
fel de extinsă şi bine dezvoltată ca a Madridului, un sistem de transport public la fel de eficient ca cel al Berlinului, 
zone pietonale la fel de extinse ca cele ale Romei, design urban de aceeaşi calitate ca în Lisabona şi o planificare 
urbană la fel de bună ca în Barcelona”, a spus Firea. 
La rândul său, Tatiana Proskuriakova a declarat că, în cadrul noii strategii de ţară pentru România, Banca Mondială 
pune accentul pe sprijinul acordat municipalităţilor, ajutându-le să devină mai competitive şi să profite cât mai 
mult de activele locale. 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
„Noul proiect de asistenţă tehnică va ajuta Primăria Bucureşti nu numai să aibă o abordare strategică şi mai 
eficientă privind dezvoltarea economică şi urbană, ci şi să gestioneze două dintre principalele probleme ale 
oraşului - rezilienţa seismică şi mobilitatea urbană”, a adăugat Proskuriakova. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Licitaţiile pentru două tronsoane ale drumului expres Craiova-Piteşti, reluate de CNAIR 
CNAIR va relua licitaţia pentru tronsoanele 3 şi 4 ale drumului expres Craiova-Piteşti şi speră ca până la finele 
anului să semneze contractele, a declarat pentru MEDIAFAX Alin Şerbănescu, purtătorul de cuvânt al companiei. 
„Suntem în procedura de relansare a licitaţiei. În mai, cel târziu, vrem să scoatem la licitaţie din nou, iar dacă 
lucrurile merg bine şi nu avem contestaţii, până la sfarşitul anului putem să avem contractul semnat”, a spus 
Şerbănescu. 
Asociaţia Pro Infrastructura a anunţat marţi, într-o postare pe Facebook, anularea, de către CNAIR, a licitaţiei 
pentru tronsonul 3 al drumului expres Craiova-Piteşti. Comunicările au fost trimise către ofertanţi în 18 februarie, 
susţine asociaţia, care precizează că aceeaşi soartă o are şi lotul 4 al drumului expres. Cele două tronsoane 
însumează 63,5 km, iar proiectul ar urma să fie întârziat cu cel puţin 17 luni. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Cerere adresată României să introducă pe agenda Consiliului UE o taxă care ar putea duce la creşterea 
preţului la biletele de avion 
Un ministru regional din Belgia cere României să introducă în dezbatere, în calitatea de preşedinte al Consiliului 
UE, o iniţiativă privind majorarea taxelor pentru cursele aeriene comerciale, din cauza poluării produse de 
avioane. 
"Suntem convinşi că Uniunea Europeană trebuie să joace un rol de prim-plan pentru o tarifare echitabilă şi corectă 
a transportului aerian", a declarat Jean-Luc Crucke, ministrul wallon al Bugetului, Finanţelor, Energiei, Climei şi 
Aeroporturilor, prezent la o reuniune desfăşurată la Bruxelles în calitatea de reprezentant al Belgiei. 
Studiile arată că emisiile de CO2 produse de zborurile comerciale sunt în creştere constantă, a subliniat Crucke, 
menţionând o creştere cu 21% în ultimii trei ani. 
"Belgia a solicitat înscrierea acestei teme pe agendă, deoarece sunt şi vor fi necesare eforturi suplimentare. 
Trebuie să împiedicăm situaţia în care alte sectoare economice din UE compensează emisiile poluante din aviaţie", 
a insistat Jean-Luc Crucke, observând că până acum nu au fost impuse taxe suplimentare nici pentru kerosen şi 
pentru biletele de avion. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 O companie românească devine furnizor de componente pentru producătorul sistemului de rachete Patriot 
Compania americană Raytheon îşi consolidează parteneriatul pe care îl are cu industria românească de apărare 
prin lansarea către Aerostar a unei comenzi pentru lucrări destinate sistemului de apărare antiaeriană 
Patriot.Patriot 
Aerostar devine astfel parte din reţeaua globală de aprovizionare a Raytheon, având posibilitatea de a exporta 
către celelalte 15 naţiuni din cadrul Parteneriatului Patriot care deţin, împreună, peste 220 de unităţi Patriot. 
“Această comandă oficializează începutul colaborării pe termen lung pe care Raytheon o are cu industria din 
România”, a spus Mike Ellison, country manager pentru România. “Ne pregătim să realizăm mult mai multe 
alături de industria românească de apărare, deoarece un astfel de parteneriat solid este un element cheie în 
relaţia dintre Raytheon şi români”. 
 Sistemul Patriot de la Raytheon protejează împotriva unei game extinse de ameninţări aeriene ce include 
aeronave, rachete balistice tactice, rachete de croazieră şi vehicule aeriene autonome. 
“Aerostar este pregătit să contribuie la construirea sistemelor Patriot destinate României”, a spus Grigore Filip, 
preşedinte şi director general al Aerostar. “Parteneriatul nostru reprezintă o oportunitate uiaşă care se va 
materializa imediat ce vor fi produse primele unităţi Patriot româneşti”. 
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Comanda include realizarea de piese prelucrate şi de ansambluri mecanice destinate montării şi fixării 
componentelor electronice din cofretul radarului. Aceste componente vor alcătui subansambluri, care, la rândul 
lor, vor fi integrate în construcţia flotei Patriot. 
Aerostar este specializată în producţia, asamblarea, integrarea şi suportul logistic integrat pentru o gamă largă de 
sisteme de apărare şi aviatice. 
Raytheon are vânzări de 27 miliarde de dolari în 2018 şi 67.000 de angajaţi. Compania furnizează echipamente 
electronice de ultimă generaţie, soluţii de integrare a sistemelor, produse şi servicii C5ITM, precum şi servicii de 
detectare, maximizare a efectelor şi asistenţă în misiune pentru clienţi din peste 80 de ţări. 
Cele 16 state care au achiziţionat sistemul Patriot sunt: Statele Unite ale Americii, Olanda, Germania, Japonia, 
Israel, Arabia Saudită, Kuweit, Taiwan, Grecia, Spania, Coreea de Sud, Emiratele Arabe Unite, Qatar, România, 
Suedia şi Polonia. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Dăncilă, întrevedere cu Timmermans, după criticile aduse de Consiliul european Guvernului şi lui Liviu 
Dragnea 
Viorica Dăncilă va fi, miercuri şi joi la Bruxelles, unde va avea o întrevedere cu Frans Timmermans, în contextul în 
care prim-vicepreşedintele CE a exprimat îngrijori cu privire la ordonanţele din justiţie. Ea se va întâlni şi cu 
negociatorul-şef al Uniunii Europene pentru Brexit, Michel Barnier. 
„În următoarele două zile mă voi afla într-o vizită de lucru la Bruxelles pentru a participa la două evenimente 
importante dedicate egalităţii de şanse şi promovării drepturilor femeilor. (...) Voi avea de asemenea întrevederi 
bilaterale cu reprezentanţi ai instituţiilor europene, printre care prim-vicepreşedintele Comisiei Europene Frans 
Timmermans şi cu negociatorul-şef pentru Brexit, Michel Barnier”, a anunţa Viorica Dăncilă, la începutul şedinţei 
de marţi a Guvernului. 
Aceasta este prima întrevedere între cei doi după ce la Congresul PES din 23 februarie, Frans Timmermans a 
evitat-o pe Viorica Dăncilă, potrivit imaginilor apărute în spaţiul public. În cadrul evenimentului, prim-
vicepreşedintele CE a criticat şi legile justiţiei, avertizându-l pe liderul PSD Liviu Dragnea că dacă vrea să mai facă 
parte din partidul socialiştilor europeni ar trebui să respecte valorile fundamentale ale formaţiunii. 
La Congresul PES, Frans Timmermans a fost desemnat candidatul socialiştilor europeni pentru funcţia de 
preşedinte al Comisiei Europene. 
După gestul lui Timmermans, Viorica Dăncilă a fost întrebată despre imaginile devenite virale, în care prim-
vicepreşedintele CE nu salută prim-ministrul român, deşi era un cadru oficial în care toţi cei prezenţi se salutau. Ea 
a spus are o relaţie foarte bună cu oficialul european, se cunosc de mult timp şi că întâlnirea de la Madrid a fost 
un succes. 
Cu patru zile înaintea Congresului PES, prim-vicepreşedintele CE a spus, la Bruxelles, că nu a ştiut că va fi adoptată 
o nouă ordonanţă de urgenţă pentru modificarea legilor justiţiei, de către guvernul condus de Viorica Dăncilă. 
Timmermans a adăugat că alături de Jean-Claude Juncker încearcă să încheie procedura ridicării raportului MCV 
până la finalul mandatului acestei Comisii Europene, însă pentru ţara noatră sunt „mulţi paşi de parcurs”. 
Într-o scrisoarea adresată premierului român în aceeaşi perioadă, oficialul european atrăgea atenţia asupra 
evoluţiilor şi modificărilor în legislaţia românească din domeniu, precizând că aceste probleme au o relevanţă 
directă în contextul preocupărilor care durează de mult timp, evidenţiate în raportul MCV. 
Timmermans a reamintit că în raport au fost expirmate îngrijorări referitor la Secţia pentru investigare a 
infracţiunilor din justiţie. Prim-vicepreşedintele CE a cerut ca autorităţile române să se abţină de la orice măsuri 
care ar inversa progresele obţinut de ţara noastră de-a lungul anilor. 
Guvernul a adoptat, marţi, modificarea OUG 7 pe legile justiţiei, în ciuda avizului consultativ negativ al CSM. 
Tudorel Toader a anunţat, la finalul şedinţei Executivului, că actul normativ conţine cinci modificări, între care se 
numără şi cele privind delegările în funcţiile de conducere ale parchetelor şi posibilitatea ca un judecător să 
candideze la şefia parchetelor. 
„Guvernul a adoptat OUG pentru modificări la legile justiţiei. Cele trei legi ale justiţiei, dacă este să mă exprim 
într-o formă mai accesibilă, modificări la OUG 7/2019. Care este temeiul acestor modificări. Doamna prim-
ministru a avut o întrevedere cu reprezentanţi ai CSM, asociatiilor magistraţilor. În speţă cu preşedintă CSM, 
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preşedinta Asociaţiei Magistraţilor din România, etc. întrevedere la care am participat şi eu ascultând 
argumentele şi contrargumentele. Văzând reacţiile la respective întrevedere au fost convenite cinci modificări”, a 
anunţat ministrul Justiţiei, Tudorel Toader. 
În vizita pe care o va efectual miercuri şi joi la Bruxelles, premierul Viorica Dăncilă va avea o întrevedere şi cu 
negociatorul-şef al Uniunii Europene pentru Brexit, Michel Barnier. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Călin Nistor: Nu sunt mulţumit de activitatea pe 2018. Am pus accentul pe calitatea actelor/ DNA trece prin 
cea mai grea perioadă de la înfiinţare. Magistraţii trebuie să reziste 
Călin Nistor, şeful DNA, a declarat că nu este mulţumit de activitatea pe 2018 a Direcţiei, subliniind că vor fi luate 
măsurile care se impun, însă în a doua jumătate a anului trecut, accentul a fost pus pe calitatea actelor de 
urmărire penală efectuate de către procurori. 
„La modul cum arată datele statistice sau cum arată pentru anul 2018, nu sunt mulţumit de activitatea DNA. Luăm 
măsurile care se impun. Cel puţin în a doua jumătate a anului 2018, noi am pus foarte mult accentul pe calitatea 
actelor făcute de procurori, astfel încât rechizitoriile să reziste testului instanţei. (...) Acum, fiecare cauză are un 
ciclu procesual. Dacă vedeţi raportul de activitate, cele mai multe cauze se judecă în interval 3 - 5 ani, or în şase 
luni nu putem discuta deocamdată de soluţii”, a declarat Călin Nistor, şeful DNA, la B1TV. 
79 de inculpaţi, mai mult de o treime din total, au fost achitaţi în 2018 ca urmare a dezincriminării abuzului în 
serviciu, având în vedere că fapta nu mai este infracţiune din cauza unor modificări legislative, a anunţat 
procurorul-şef interimar al DNA, Călin Nistor, la bilanţul instituţiei, din luna februarie. 
Călin Nistor: DNA trece prin cea mai grea perioadă de la înfiinţare. Magistraţii trebuie să reziste 
Călin Nistor, şeful DNA, a declarat că Direcţia trece prin cea mai grea perioadă de când a fost înfiinţată, invocând 
drept motive modificările legislative, atmosfera în care procurorii lucrează sau chiar realizările structurii. Nistor 
spune că presiune asupra DNA a existat tot timpul. 
„Mă refer strict la activitatea DNA, unde activez de peste 13 ani. Cred că, pentru mine şi colegii mei, este cel mai 
greu an de când activăm în cadrul DNA. Direcţia, poate, trece prin cea mai grea perioadă de când a fost înfiinţată. 
Ne referim atât la modificările legislative efectuate, la atmosfera în care se lucrează în cadrul DNA şi în spaţiul 
public, la realizările sau nerealizările DNA în aceste moment”, a declarat Călin Nistor, şeful DNA, la B1TV. 
Întrebat care ar fi motivul asaltului asupra procurorilor, şeful DNA a răspuns: „În orice stat, politicul are tendinţa 
de a incerca sa controleze sistemul judiciar. În România, mai pregnant decât în alte state. (...) Magistraţii trebuie 
să reziste acestui asalt, să-şi facă activitatea cu bună credinţă, să sesizeze instanţa cu cazuri bine întocmite care să 
reziste testului, iar noi să obţinem condamnări şi confiscarea produsului infracţiunii, aşa cum cereau şi actorii în 
protestul de pe scările Teatrului Naţional”. 
Procurorul-şef DNA a mai subliniat că este obişnuit cu presiunile venite din mediul politic. 
„De când lucrez în DNA, presiunea a existat tot timpul, cu excepţia unor scurte perioade de timp, când politicienii 
poate au fost preocupaţi de alte lucruri şi mai puţin atacul privind sistemul judiciar”, a mai explicat Călin Nistor. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ministerul Economiei cere de urgenţă CA Avioane Craiova detalii despre programul „Super Şoim” / 
Sindicaliştii trag un semnal de alarmă privind plata salariilor 
Ministerul Economiei cere de urgenţă CA Avioane Craiova detalii despre programul „Super Şoim”, care constă în 
modernizarea avioanelor IAR 99, fiind solicitate date cu privire la procedura de selecţie. O şedinţă a Consiliului de 
Administraţie are loc în cursul zilei de marţi. 
„Ministerul Economiei a solicitat, în regim de urgenţă, reprezentanţilor săi în Consiliul de Administraţie al S 
Avioane Craiova un punct de vedere referitor la procedura pentru programul Super Şoim. Concret au fost 
solicitate, în regim de urgenţă, informaţii referitoare la modul în care a fost realizată procedura de selecţie pentru 
modernizarea avioanelor IAR 99 şi transmiterea cu celeritate a unei informări asupra principiilor transparenţei şi 
tratamentului egal în desfasurarea acestei proceduri", a declarat Alexandru Macoveiciuc, purtător de cuvânt al 
Ministerului Economiei, pentru MEDIAFAX. 
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Datele sunt solicitate în contextul în care în luna martie Gazeta de Sud scria că în urma selecţiei a fost aleasă 
oferta firmei americane CMC Electronics Aurora LLC. Sursa citată a mai precizat că iraelienii de la Elbit Systems 
Ltd. au dat în judecată Ministerul Apărării şi Avioane Craiova SA, contestând faptul că producătorul de armament 
a eliminat de la procedura de selecţie compania israeliană. 
În presă au apărut şi informaţii legate de un stagiu de pregătire pe care directorul general Avioane Craiova, 
Dragoş Sandu, l-ar fi urmat (2009-2012), conform CV-ului,  la Universitatea din Quebec, în colaborare cu firma 
CMC Electronics - Esterline. 
Valoarea contractului pe care Avioane Craiova îl va derula pentru Ministerul Apărării Naţionale este de 124 de 
milioane de euro, anunţa publicaţia. Ministerul Apărării Naţionale a transmis la jumătatea anului trecut că va 
demara un program de modernizare a celor 21 de avioane IAR 99 şi IAR 99 Şoim aflate în dotarea armatei 
române. 
IAR-99 Şoim este un avion subsonic de antrenament reactiv avansat şi atac la sol, proiectat integral în România şi 
construit la Avioane Craiova S.A. Caracteristicile sistemelor de avionică şi armament ale avionului permit 
antrenarea piloţilor pentru zboruri atât pe MIG-21 Lancer, cât şi pe F-16. 
Varianta modernizată este IAR 99 Şoim TD, un avion de generaţie 2015, care ar putea avea o viaţă până după 
2025, ca avion de şcoală, antrenament avansat şi alte misiuni. 
Reacţia sindicaliştilor 
Liderul Sindicatului Liber Avioane Craiova, Victor Peţa, a declarat, marţi, corespondentului MEDIAFAX, că în 
comisia de licitaţie au fost ingineri specialişti care au spus că oferta americanilor de la CMC Electronics Aurora LLC 
a fost una superioară. 
„Comisia pentru licitaţie a fost formată din ingineri specialişti, care mi-au spus că americanii au avut o ofertă net 
superioară. Au luat în calcul să fie 70% condiţii tehnice şi 30% preţul. Acum totul s-a redus însă la un aspect, şi 
anume că directorul SC Avioane Craiova a colaborat într-o temă de cercetare pentru tema de doctorat cu CMC 
Electronics. Fac precizarea că a participat la un program finanţat de guvernul canadian, iar compania care a ieşit 
câştigătoare la licitaţie era doar participantă la proiect şi nu a finanţat. De asemenea, contractul de finanţare nu a 
fost semnat între SC Avioane şi departamentul de înzestrare din cadrul Ministerului Apărării Naţionale”, a spus 
Peţa. 
Potrivit acestuia, contractul trebuia semnat pe 24 decembrie, după calendarul care a fost stabilit la vizita primului 
ministru Viorica Dăncilă, din octombrie, iar pentru funcţionarea programului a fost reparat deja un avion. 
„Problema este că pentru a funcţiona bine acest program noi deja am reparat un avion. Sunt lucrări care au fost 
efectuate şi nu sunt plătite şi acest lucru ne-ar putea afecta la plata salariilor, mai ales că pentru acest program 
am făcut şi angajări. Sper să nu mai ajungem ca acum 5-6 ani când la câteva luni se lua avansul. Noi am dorit doar 
ca să dăm un avion bun ţării şi nu am urmărit niciun interes", a mai spus Peţa. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Conferinţa "Promovarea consultării şi participării copiilor, o prioritate a României în cadrul Preşedinţiei 
Consiliul UE", organizată miercuri la Bucureşti 
Ministerul Muncii şi Justiţiei Sociale şi Reprezentanţa UNICEF în România organizează miercuri conferinţa 
'Promovarea consultării şi participării copiilor, o prioritate a României în cadrul Preşedinţiei Consiliul Uniunii 
Europene'. 
La evenimentul care are loc la sediul Ministerului Muncii şi Justiţiei Sociale vor participa Marius Budăi, ministrul 
Muncii şi Justiţiei Sociale, Pieter Bult, reprezentantul UNICEF în România, Gabriela Coman, preşedintele Autorităţii 
Naţionale pentru Protecţia Drepturilor Copilului şi Adopţie, şi cei patru Ambasadori Juniori la Uniunea Europeană, 
Ariana Ardelean, Tudor-Alexandru Panait, Alexandra Maria Stoica şi Rareş Voicu.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Prima reuniune a Consiliului de Mediu al Uniunii Europene prezidată de România 
România prezidează marți prima reuniune a Consiliului de Mediu al Uniunii Europene. Subiectele discutate de toţi 
miniştrii de Mediu ai statelor membre au în centrul atenţiei utilizarea inteligentă a resurselor naturale, dar şi 
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respectarea normelor de protecţie a mediului. Un pact global în acest domeniu este viitorul, spune ministrul 
Mediului din România, Graţiela Gavrilescu. 
Grațiela Gavrilescu, ministrul Mediului: "Strategia pe termen lung pe schimbări climatice implică dezbateri și la 
Ecofin, dezbateri și la agricultură, dezbateri și în Consiliul de energie, dezbateri și în consiliul de transport, lucru pe 
care deja l-am și cerut colegilor mei miniștri care conduc președinția consiliilor respective".  
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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